

Mr. Prud'homme, from the Standing Committee on External Affairs and National Defence, presented the Sixteenth Report of the Committee (69th Inter-Parliamentary Conference, 14-22 September, 1982).—Sessional Paper No. 321-8/3G.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 93 and 94 which includes the present report*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 207 to the Journals*).

The honourable Member for Comox—Powell River (Mr. Skelly) presented a petition.

By unanimous consent, on motion of Mr. Pinard, seconded by Mr. Fleming, it was ordered,—That the Order of the House of May 18, 1983, referring the Supplementary Estimates (A), 1983-84, to the several Standing Committees of the House, be amended by removing the reference of Social Development Items 2a and 3a to the Standing Committee on Health, Welfare and Social Affairs and by adding the reference of the said Items to the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs.

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Forrestall, seconded by Mr. Hawkes, moved,—That this House recognizes the need for long-term solutions to the economic difficulties facing Atlantic Canada and, although welcoming the injection of funds provided under the Special Recovery Program, rejects the manner in which those funds are being allocated particularly the decision to use partisan advantage rather than need as the basis for the provision of funding, and condemns the government for its failure to adopt policies which would create lasting economic growth with permanent jobs and investment in Atlantic Canada.

After debate thereon, in accordance with Standing Order 62(11), the proceedings expired.

Changes in Committee Membership

Notice having been filed with the Clerk of the House pursuant to Standing Order 69(4)(b), membership of Committees was amended as follows:

Messrs. MacDougall and Gurbin for Messrs. Nickerson and McCuish on the Standing Committee on National Resources and Public Works.

Mr. Siddon for Mr. Fennell on the Standing Committee on Labour, Manpower and Immigration.

M. Prud'homme, du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale, présente le seizième rapport de ce Comité. (69^e Conférence interparlementaire, du 14 au 22 septembre 1982).—Document parlementaire n° 321-8/3G.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents (*fascicules nos 93 et 94 qui comprend le présent rapport*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 207 aux Journaux*).

L'honorable député de Comox—Powell River (M. Skelly) présente une pétition.

Du consentement unanime, sur motion de M. Pinard, appuyé par M. Fleming, il est ordonné,—Que l'ordre adopté par la Chambre le 18 mai 1983 afin de renvoyer le Budget des dépenses supplémentaire (A) 1983-1984 aux divers comités permanents de la Chambre soit modifié en retranchant le renvoi des crédits 2a et 3a du Développement social au Comité permanent de la santé, du bien-être social et des affaires sociales et en ajoutant le renvoi desdits crédits au Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Forrestall, appuyé par M. Hawkes, propose,—Que la Chambre reconnaît que des solutions à long terme aux difficultés économiques de la région de l'Atlantique s'imposent et que, même si elle accueille avec plaisir l'injection de capitaux prévue dans le programme spécial de relance, elle rejette la façon dont ces fonds sont répartis, et en particulier la décision de fonder l'octroi des fonds sur la couleur politique plutôt que sur le besoin, et qu'elle blâme le gouvernement de ne pas adopter de politiques qui susciteraient une croissance économique durable, créeraient des emplois permanents et attireraient des investissements dans la région de l'Atlantique.

Après débat, les délibérations relatives à cette motion sont terminées conformément à l'article 62(11) du Règlement.

Modifications de la composition des comités

Avis ayant été communiqué au Greffier de la Chambre des communes suivant les dispositions de l'article 69(4)(b) du Règlement, la liste des membres des comités est modifiée, ainsi qu'il suit:

MM. MacDougall et Gurbin en remplacement de MM. Nickerson et McCuish sur la liste de membres du Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics.

M. Siddon en remplacement de M. Fennell sur la liste des membres du Comité permanent du travail, de la main-d'œuvre et de l'immigration.